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fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 10 juni 
2025 kl. 15:30-16:10, Stadsarkivet Kungsklippan 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) Vice ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Marja Sandin-Wester (MP) 
Kristina Lutz (M) 
Oscar Sameland (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Kevin Wyn-Jones (S) ersätter Curre Hansson (S) 
 

Ersättare Lotta Wiechel (S) 
Bengt Gustafsson (S) 
Ylva Sjölin (MP) 
Ulrika Sager (M) 
Niclas Peyron (L) 
Sandra Bergendorff (C) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Marie Norlander Personalföreträdare 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare 
Eva Stenstam Tjänsteman 
 

Justerare Torun Boucher, Isabel Smedberg-Palmqvist 
 
 

Paragraf §§1-8, §§11-14, §§16-25 
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§ 1 
Fastställande av dagordning och val av 
protokolljusterare  

Beslut  
Kulturnämnden fastställer dagordningen och utser Isabel Smedberg-
Palmqvist (L) att tillsammans med Torun Boucher (V) justera 
dagens protokoll. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  
KUL 2025/1 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturnämndens 
sammanträde den 20 maj till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/1-12 Protokoll kulturnämnden 2025-05-20 §§ 
8,10,13-15 

• KUL 2025/1-14 Protokoll kulturnämnden 2025-05-20 §§ 1-
7,9,11-12,16-17 
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§ 3 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut till 
handlingarna. 
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§ 4 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Kulturnämnden lägger listan över inkomna skrivelser till 
handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

• § 16 - Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 

• R1 Utl Årsredovisning 2024 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 

• §17 den 5 maj 2025, Kommunfullmäktige 
Revisionsberättelser över de kommunala nämndernas 
verksamhet för år 2024 jämte granskningsrapporter avseende 
bolagen m.m. samt beslut om ansvarsfrihet 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från arkivutskottet  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från arkivutskottet den 5 juni till 
handlingarna. 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollen från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper den 2 juni till handlingarna. 
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§ 7 
Kulturförvaltningens och stadsarkivets månadsrapporter 
2025  
KUL 2025/196 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets månadsrapporter för maj 2025 till handlingarna. 
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§ 8 
Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete för 
kulturförvaltningen och Stadsarkivet  
KUL 2025/834 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger uppföljning av systematiskt 
arbetsmiljöarbete för kulturförvaltningen och Stadsarkivet till 
handlingarna. 
 

Särskilda uttalanden 
Emelie Wassermann (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Sverigedemokraterna har tagit del av den årliga uppföljningen 
av det systematiska arbetsmiljöarbetet inom 
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet. Vi ställer oss positiva 
till att uppföljningarna genomförts enligt fastställda rutiner, 
men konstaterar samtidigt ett antal brister som vi anser 
behöver åtgärdas skyndsamt. 
  
För Stadsarkivets del noterar vi att ett stort antal åtgärder är 
markerade som ”pågående” eller med ”försening/avvikelse”. 
Det gäller bland annat belysning, ergonomi, bländskydd, 
temperaturreglering och rutiner för arbetsanpassning. Flera av 
dessa rör grundläggande arbetsmiljöfaktorer med direkt 
påverkan på personalens hälsa och arbetsförutsättningar. Vi 
vill även betona behovet av att säkerställa att de som tilldelas 
arbetsmiljöuppgifter har rätt kompetens och förutsättningar, 
vilket enligt analysen inte alltid är fallet. 
  
För Kulturförvaltningen framgår att vissa enheter helt saknar 
skyddsombud, exempelvis ”Digital utveckling och 
bibliotekssystem”. Vi noterar även att det finns brister i 
introduktion av systematiskt arbetsmiljöarbete för 
nyanställda, vilket kan få negativa konsekvenser för 
arbetsmiljön. Det framgår att frågan om vad som utgör 
riskfyllda arbetsuppgifter upplevs som otydlig, och att 
skriftliga instruktioner för hur dessa ska hanteras ofta saknas. 
Detta understryker behovet av tydligare styrning och 
gemensamma rutiner inom förvaltningen. 
  
Flera av de åtgärder som föreslås som svar på dessa brister 
ligger långt fram i tiden eller saknar tydliga resultat. 
Kulturförvaltningens egen analys visar också att flera 
förbättringsområden är återkommande från tidigare år vilket 
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tyder på bristande genomslag i det faktiska 
förbättringsarbetet. 

 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/834-1 (Godkänd - R 1) Resultat årlig uppföljning 
av det systematiska arbetsmiljöarbetet - Kulturförvaltningen 
2025 

• KUL 2025/834-2 (Godkänd - R 1) Resultat årlig uppföljning 
av det systematiska arbetsmiljöarbetet - Stadsarkivet 2025 

• KUL 2025/834-3 Bilaga 1 - Analys - årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet kulturförvaltningen 2025 

• KUL 2025/834-4 Bilaga 2 - Handlingsplan systematiskt 
arbetsmiljöarbete kulturförvaltningen 2025 inkl. uppföljning 
2024 

• KUL 2025/834-5 Bilaga 3 - Rutin årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet och aktiva åtgärder - 
Kulturförvaltningen 

• KUL 2025/834-6 Bilaga 4 - Analys - årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet Stadsarkivet 2025 

• KUL 2025/834-7 Bilaga 5 - Handlingsplan systematiskt 
arbetsmiljöarbete stadsarkivet 2025 inkl. uppföljning 2024 

• KUL 2025/834-8 Bilaga 6 - Rutin årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet - Stadsarkivet 
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§ 11 
Yttrande över årsrapport 2024 från Stadsrevisionen 
avseende kulturnämnden  
KUL 2025/628 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningarnas tjänsteutlåtande godkänns 
och överlämnar det till revisionskontoret som yttrande över 
rapporten.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret bedömer att kulturförvaltningen och Stadsarkivet 
i allt väsentligt bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt. Den interna 
styrningen, uppföljningen och kontrollen bedöms utifrån genomförd 
granskning vara i huvudsak tillräcklig. 
  
Årets granskningar visar att nämnden behöver stärka den interna 
kontrollen av hanteringen av stadens konst. Utifrån genomförd 
granskning bedöms nämndens räkenskaper vara upprättade i 
enlighet med stadens anvisningar.  
  
Efter uppföljning av tidigare års granskningar kvarstår några 
väsentliga rekommendationer. För kulturförvaltningen kvarstår 
hanteringen av Kulturskolans musikinstrument att åtgärda. För 
Stadsarkivet kvarstår rekommendationer avseende styrning av 
verksamheten och följsamhet till dataskyddsförordningen att 
åtgärda.  
  
Förvaltningarna delar revisionskontorets påpekanden och planerar 
åtgärder för lämnade rekommendationer.  
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden delvis godkänner 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 

  
Sverigedemokraterna har tagit del av Stadsrevisionens 
årsrapport 2024 avseende kulturnämnden samt förvaltningens 
yttrande. Vi instämmer i bedömningen att det i huvudsak 
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bedrivs en ändamålsenlig och ekonomiskt tillfredsställande 
verksamhet. Samtidigt vill vi lyfta flera allvarliga punkter 
som förvaltningen ännu inte åtgärdat, trots att de återkommit i 
tidigare granskningar. 
  
Vi ser med oro på att den interna kontrollen av stadens konst 
fortfarande brister. Revisionen konstaterar att rutiner för 
utlåning och vård av konstverk behöver stärkas, och trots att 
kulturförvaltningen uppger att ett arbete är påbörjat saknas 
ännu färdiga lösningar. Att värdefull kommunal egendom inte 
har ett tillräckligt kontrollsystem är inte acceptabelt. 
  
Vidare kvarstår brister i hanteringen av musikinstrument 
inom Kulturskolan. En instruktion har visserligen tagits fram, 
men förvaltningen planerar fortfarande att följa upp hur den 
efterlevs. Detta visar att kontrollen ännu inte implementerats i 
praktiken, vilket riskerar att leda till fortsatt oordning i en 
resursintensiv del av verksamheten. 
  
Förvaltningen medger även att det fortfarande finns behov av 
att uppdatera rutiner för både resekostnader och 
lönehantering. Vi noterar att arbetet med en ny resepolicy och 
förbättrade kontroller pågår, men ser samtidigt att dessa 
brister återkommer från tidigare år. Det är av största vikt att 
åtgärderna slutförs inom rimlig tid och att uppföljningen 
dokumenteras. 
  
Även för Stadsarkivets del kvarstår viktiga brister. 
Revisionen pekar än en gång på att arbetet med dataskydd 
och informationssäkerhet inte är tillräckligt. Även om nya 
lokala rutiner och förstärkt organisation planeras för 2025, är 
det tydligt att arbetet dragit ut på tiden. Likaså är 
uppföljningen av effekterna av eDok-projektet fortfarande 
inte genomförd, trots att uppgraderingen slutfördes under 
våren. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist 
(L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C. 
  

Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 
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• KUL 2025/628-1 Rapport - Revisionsrapport; Årsrapport 
2024 avseende kulturnämnden 

• KUL 2025/628-5 (Godkänd - R 1) Yttrande över årsrapport 
2024 från Stadsrevisionen avseende kulturnämnden 
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§ 12 
Revidering av delegationsordning för kulturförvaltningen  
KUL 2025/744 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden uppdrar åt förvaltningschefen att besluta på 

nämndens vägnar enligt kulturförvaltningens förslag till 
delegationsordning. 

2. Kulturnämnden överlåter enligt 7 kap 6 § kommunallagen 
till förvaltningschefen att i sin tur, genom vidaredelegering, 
uppdra åt en annan anställd att fatta beslut i de 
ärendegrupper som nämnden enligt punkt 1 ovan delegerar 
till förvaltningschefen. 

3. Beslut som kan överklagas enligt 13 kap 2 § 
kommunallagen anmäls till nämnden, om inget annat anges, 
vid närmast följande sammanträde. 

4. Delegationsordningen gäller från och med månadsskiftet 
efter att kulturnämndens beslut har vunnit laga kraft, och 
ersätter därmed ”Delegationsordning för 
kulturförvaltningen”, dnr KUL 2025/79, som beslutades av 
kulturnämnden 2025-02-18. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Med anledning av stadsrevisionens granskning av 
kulturförvaltningens efterlevnad av offentlighetsprincipen ser 
förvaltningen behov av att uppdatera nämndens delegationsordning, 
så att formuleringarna där stämmer överens med de som finns i 
stadens arkivregler (KFS 2015:27). 
  
Kulturförvaltningen föreslår att delegationsordningens avsnitt ”2.8 
Redovisa och förvalta information” uppdateras enligt bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

Sida 15 (43)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

• KUL 2025/744-1 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning för kulturförvaltningen 

• KUL 2025/744-1.1 Bilaga 1. Förslag till ny 
delegationsordning för kulturförvaltningen fr.o.m. 2024-08-
01 
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§ 13 
Justering av Stockholms stads strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar  
KUL 2025/207 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förslaget till en justerad strategi för 

fritids- och ungdomsgårdar. 
2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Strategin för Stockholms stads fritids- och ungdomsgårdar antogs 
2022. Strategin gäller fram till 31 december 2025. Därför behöver 
kulturnämnden ta fram ett förslag på en reviderad strategi från 1 
januari 2026. 
  
Eftersom strategin har fungerat väl under perioden har 
kulturförvaltningen bara gjort redaktionella ändringar i förslaget till 
reviderad strategi. I den nya strategin har kulturförvaltningen 
förtydligat vägvalen för att uppnå strategins uppsatta mål samt 
beskriver de förflyttningar som har gjorts sedan 2022.  
  
I och med den nya socialtjänstlagen från första juli 2025 återfinns 
en ny skrivning i målområde fem. Kulturförvaltningen har 
förtydligat vad ett förebyggande arbete kan innebära i praktiken, 
som vikten av goda relationer med socialtjänsten samt att 
uppmärksamma normbrytande beteende hos unga. 
  
Kulturförvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
justerade version av strategin för fritids- och ungdomsgårdar, och 
överlämnar strategin till stadsdelsnämnderna, socialnämnden samt 
idrottsnämnden för kännedom. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2 Att ett fritidsgårdskort ska införas på samtliga fritidsgårdar. 
3 Tydliggöra att utdrag ur belastningsregister, samt 
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referenstagning från tidigare arbetsgivare, ska vara ett krav 
vid all nyanställning inom fritidsverksamheten. 
4 Att all personal som arbetar med barn och unga årligen 
lämnar utdrag ur belastningsregistret. 
5 Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna delar uppfattningen att fritidsgårdarna 
spelar en viktig roll i att erbjuda ungdomar en trygg och 
meningsfull fritid men för att detta ska bli verklighet krävs en 
reformering. Vår prioritet är att varje barn ska mötas av 
trygga, lämpliga och utbildade vuxna i en verksamhet där 
regler gäller och där positiva förebilder står i centrum. Vi 
välkomnar intentionen att utveckla verksamheten, men 
konstaterar samtidigt att dokumentet brister i konkretion, 
tydlighet och uppföljningsbarhet. 
  
Vi menar att fritidsgårdarna i första hand ska vara en 
organiserad och strukturerad plats för högstadieungdomar. 
Verksamheten ska präglas av tydliga regler, ansvarstagande 
personal och vuxenledda aktiviteter som stärker gemenskap, 
kreativitet och delaktighet. Vi ser det som centralt att 
avgränsa målgruppen till högstadieelever, då detta ger bättre 
möjligheter till anpassning och riktade insatser. 
  
Alla ungdomar i staden ska ha likvärdig tillgång till 
verksamheten, oavsett vilken stadsdel de bor i. Otydliga 
åldersgränser och olika tolkningar av målgruppen motverkar 
detta. 
  
Särskilt fokus bör riktas mot att göra verksamheten 
inkluderande för ungdomar med neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar och andra särskilda behov. Dessa 
ungdomar riskerar ofta att hamna i socialt utanförskap och 
behöver en trygg och anpassad miljö för att kunna delta på 
lika villkor. 
  
Sverigedemokraterna anser även att det ska införas ett 
fritidsgårdskort där ungdomens namn, skola, ålder och 
vårdnadshavares kontaktuppgifter registreras. Kortet ska 
kopplas till ett kontrakt med uppförandekod och tydliga 
påföljder vid regelöverträdelser och personalen 
  
ska ges mandat att ingripa vid regelbrott, inklusive 
möjligheten att porta individer vid allvarliga överträdelser 
eller misstanke om otrygghetsskapande beteenden. Svenska 
ska vara normspråk på samtliga fritids- och ungdomsgårdar. 
  
Trots återkommande satsningar ökar inte andelen utbildade 
fritidsledare i staden, detta är en trend som måste vändas. En 
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kvalitativ verksamhet kräver personal med rätt kompetens. 
Vid nyanställningar ska utdrag ur belastningsregister samt 
referenser alltid kontrolleras, och årliga utdrag ska inhämtas 
löpande. Personalen ska ha adekvat utbildning och fortbildas 
regelbundet inom bland annat NPF, hedersförtryck, demokrati 
och ANDTS. 
  
Vidare anser vi att barn och unga ska ges ökat inflytande vid 
utveckling, ombyggnad och etablering av fritidsgårdar, 
parklekar och lekplatser, i enlighet med barnkonventionens 
krav på delaktighet. 
  
Vi anser även att staden ska ta fram en modell för att inhysa 
fritidsgårdsverksamhet i befintliga skolmiljöer där så är 
möjligt, för att möjliggöra samverkan med skolpersonal och 
ett effektivt användande av stadens ekonomiska resurser. 
  
Fritidsgårdar kan vara ett värdefullt komplement i att erbjuda 
ungdomar en trygg och meningsfull fritid. För att detta ska bli 
verklighet krävs skärpta krav, tydlig styrning och ett 
genomtänkt innehåll. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher (V), Alma Carlsson m.fl. 
(S), Marja Sandin-Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  

Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) m.fl. lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Det är både med glädje och stolthet vi nu kan konstatera att 
vår strategi som vi tog fram under förra mandatperioden har 
fungerat väl och att nuvarande majoritet enbart gör 
redaktionella ändringar. Det är bra för fritidsområdet att 
kunna fortsätta arbeta på inslagen väg och att området inte 
kringgärdas av ideologiska skyttegravar. Vi är glada för att 
våra höjda ambitioner för fritidsområdet från förra 
mandatperioden har skapat en bra utgångspunkt att föra att 
utveckla kvaliteten på dessa viktiga verksamheter. 
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Vi välkomnar också anpassningen till nya socialtjänstlagen 
där strategin förtydligar hur staden ska arbeta förebyggande i 
praktiken. Ett område att följa noggrant och följa upp emot så 
man verkligen ser vilket förebyggande arbete som sker. Vi 
hade gärna sett att man utvecklar en indikator för att följa upp 
och utveckla det arbetet. 

  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i särskilt 
uttalande från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/207-2 (Godkänd - R 1) Justering av Stockholms 
stads strategi till fritids- och ungdomsgårdar 

• KUL 2025/207-2.1 Strategi för fritids- och ungdomsgårdar 
2026 
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§ 14 
Kvalitetsrapport kopplad till Stockholms stads strategi 
för parklekar  
KUL 2025/732 
 

Beslut  
1.  Kulturnämnden godkänner kvalitetsrapporten för Stockholms 
stads parklekar 2024. 
2.  Kulturnämnden överlämnar rapporten till stadsdelsnämnderna, 
fastighetsnämnden och idrottsnämnden för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Genom kvalitetsrapporten kopplad till Stockholms stads strategi för 
parklekar följer kulturnämnden årligen upp hur strategin 
implementeras i stadens parkleksverksamheter och identifierar 
utvecklingsområden. Strategi antogs i kommunfullmäktige i slutet 
av 2023, och pekar på fyra målområden som är särskilt angelägna 
att arbeta med för att utveckla verksamheterna: 
  

• Tillgängliga parklekar nära målgrupperna. 
• Attraktiva parklekar med verksamhet av hög kvalitet. 
• Stark bemanning och god samverkan 
• Uppföljning som driver utveckling 

  
Det första året med parkleksstrategin har genererat ny kunskap, som 
i sin tur skapat nya frågor att hantera. Komplexiteten i verksam-
heten har blivit tydligare, men också parklekarnas potential att bidra 
till goda levnadsvillkor för barn och unga i Stockholm. 
  
Kulturförvaltningens främsta fokus under 2024 har varit att i nära 
samverkan med stadsdelsförvaltningarna ta fram gemensamma 
uppföljningsmetoder, stärka parklekspersonalens kompetens samt 
tillsammans med fastighetskontoret utveckla arbetet med att 
förbättra parklekarnas byggnader. 
  
De områden som är identifierade för fortsatt fokus i arbetet med 
parklekarnas utveckling är: 

• Geografisk spridning för jämlik tillgång 
• Lokalernas vikt för att skapa kvalité 
• Stärka parklekens personal 

 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
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1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden delvis godkänner 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Sverigedemokraterna anser att parklekarna är en viktig del av 
stadens barnverksamhet. 
  
Vi ser positivt på att en kvalitetsrapport tagits fram, men 
konstaterar samtidigt att flera brister framkommer i det 
underlag som nu redovisas. 
  
Det är tydligt att det råder stora skillnader mellan de olika 
stadsdelarna vad gäller parklekarnas öppettider, bemanning 
och tillgång. I vissa stadsdelar erbjuds knappt några 
bemannade timmar alls, medan andra har regelbunden 
närvaro. Sådana skillnader riskerar att leda till ojämlikhet och 
sämre förutsättningar för barn beroende på var de bor. 
  
Tillgängligheten för barn med funktionsnedsättning beskrivs 
som bristfällig. Trots viss grundläggande tillgänglighet 
uppfyller många parklekar inte dagens krav. Detta är 
oacceptabelt i en stad som säger sig prioritera inkludering. 
Sverigedemokraterna anser att lekredskap anpassade för barn 
med fysisk funktionsnedsättning ska finnas på samtliga 
parklekar. 
  
Vidare visar rapporten att det saknas en enhetlig standard för 
kompetenskrav hos personalen. I vissa stadsdelar har så lite 
som 14 % av personalen eftergymnasial utbildning. Detta är 
inte förenligt med målet om hög kvalitet i verksamheten. Alla 
barn har rätt att mötas av lämpliga och utbildade vuxna. 
  
Vi anser att alla som arbetar med barn och unga i stadens 
parklekar årligen ska lämna utdrag ur belastningsregistret. 
Det är en nödvändig säkerhetsåtgärd för att förebygga risken 
för övergrepp och för att skapa trygghet. 
  
Sverigedemokraterna vill också att en riktad NPF-satsning 
genomförs inom parkleksverksamheten. Personalen ska ges 
utbildning i vetenskapligt grundade metoder och bemötande 
för barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. 
  
Slutligen vill vi lyfta vikten av barnets rätt till inflytande i 
frågor som berör dem. Vid ny- och ombyggnation av 
parklekar ska barnens synpunkter aktivt efterfrågas och 
tillmätas betydelse – i enlighet med barnkonventionen. 
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Parklekarna ska vara en plats där alla barn kan leka, växa och 
känna sig trygga – oavsett personliga förutsättningar. För att 
uppnå detta krävs konkreta förbättringar, tydlig styrning och 
jämlik tillgång över hela staden. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist 
(L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  

Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) m.fl. lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Parklekarna har i hundra år varit en viktig och uppskattad del 
av Stockholm som bidrar till en aktiv och meningsfull fritid 
för stadens barn. Centerpartiet välkomnar det ökade fokuset 
på kompetensutveckling för parklekspersonalen och 
påbörjade insatser för att rusta upp lokalerna. Samtidigt visar 
rapporten tydligt att intresset för parklekar bland 
mellanstadiebarn har minskat vilket borde mana till större 
självrannsakan. 
  
Centerpartiet anser att stadens parklekslokaler bör nyttjas mer 
effektivt. Många av dem står tomma stora delar av kvällar 
och helger, trots att de har stor potential att även fungera som 
mötesplatser för föreningar, kulturliv eller nattvandrande 
föräldrar. 
  
Tidigare kunde många parklekslokaler hyras för barnkalas till 
en överkomlig kostnad, vilket var mycket uppskattat och 
värdefullt för många familjer, särskilt för dem som bor i 
mindre lägenheter. Det gjorde det möjligt att bjuda in hela 
klasser eller grupper utan att behöva exkludera barn av 
platsbrist eller ekonomiska skäl. Denna möjlighet har nu 
tagits bort under det rödgröna styret. Förskoleborgarrådet har 
i kommunfullmäktige lovat att återinföra möjligheten, men 
hittills har löftet ekat tomt. 
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Parklekslokalerna är idealiska för barnkalas. Inga grannar 
som blir störda och lokalerna är dessutom robusta och 
anpassade för barns lek och aktivitet. Centerpartiet vill att 
lokalerna ska vara en levande resurs för hela stadsdelen, även 
utanför de bemannade öppettiderna. 

  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i särskilt 
uttalande från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/732-1 (Godkänd - R 2) Kvalitetsrapport kopplad 
till Stockholms stads strategi för parklekar. Tjänsteutlåtande 

• KUL 2025/732-1.1 Bilaga 1 - Kvalitetsrapport kopplad till 
Stockholms stads strategi för parklekar 2025 

 
 

Sida 24 (43)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 16 
Nya referenspersoner för bedömning av stöd till 
konstnärlig produktion och kulturarrangemang  
KUL 2025/849 
 

Beslut  
Kulturnämnden utser Felicia Moritz Malmcrona och Malin 
Hülphers till referenspersoner för bedömning av kulturstöd. 
Uppdraget gäller från och med augusti 2025 till och med maj 2026 
med möjlighet till förlängning år 2026, i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen föreslår att Felicia Moritz Malmcrona och 
Malin Hülphers utses till referenspersoner för stödformen för 
konstnärlig produktion och kulturarrangemang.  
  
Beredningen av stöd till konstnärlig produktion och 
kulturarrangemang innefattar bedömningar från referenspersoner. 
Syftet med referenspersonerna är att förstärka förvaltningens 
samlade bedömning av inkomna ansökningar. Referenspersonerna 
har en rådgivande roll och kan nomineras av allmänheten. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/849-1 (Godkänd - R 1) Nya referenspersoner för 
bedömning av stöd till konstnärlig produktion och 
kulturarrangemang 
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§ 17 
Ny referensperson för bedömning av stöd till eget 
skapande, deltagande och folkbildning  
KUL 2025/804 
 

Beslut  
Kulturnämnden utser Mikael Sandberg som ny referensperson för 
bedömning av kulturstöd. Uppdraget gäller från och med augusti 
2025 till och med augusti 2026 med möjlighet till förlängning, i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen föreslår att Mikael Sandberg utses till 
referensperson till eget skapande, deltagande och folkbildning. 
Uppdraget gäller från och med augusti 2025 till och med augusti 
2026 med möjlighet till förlängning.  
  
Beredningen av stöd till eget skapande, deltagande och folkbildning 
innefattar bedömningar från referenspersoner. Syftet är att förstärka 
förvaltningens samlade bedömning av inkomna 
kulturstödsansökningar. Referenspersonerna har en rådgivande roll 
och kan nomineras av allmänheten.  
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/804-1 (Godkänd - R 1) Ny referensperson för 
bedömning av stöd till eget skapande, deltagande och 
folkbildning 
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§ 18 
Kulturnämndens deltagande i World Cities Culture 
Forum, Amsterdam 2025  
KUL 2025/668 
 

Beslut  
Kulturnämndens ordförande får delta i World Cities Culture 
Summit i Amsterdam 2025. Kulturförvaltningen bekostar resan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad är medlem i organisationen World Cities Culture 
Forum (WCCF). World Cities Culture Forum är ett globalt nätverk 
av städer som samarbetar för att utforska kulturens roll i framtida 
utveckling och välstånd. Det grundades 2012 i London och består 
av över 45 medlemsstäder från olika delar av världen. Forumet är en 
plattform för kunskapsutbyte, forskning och policyutveckling inom 
kultursektorn. WCCF publicerar även rapporter som analyserar 
kulturella trender och innovationer i olika städer. 
  
Varje år hålls World Cities Culture Summit, där representanter från 
medlemsstäderna samlas för att diskutera kulturens betydelse i 
stadsutveckling. I medlemskapet i WCCF ingår deltagaravgift och 
boende för två personer. 
  
I år hålls World Cities Culture Summit i Amsterdam den 15-17 
oktober, på temat ”Stronger Together: Culture in a Changing 
World”. 
  
Kulturförvaltningen föreslår att nämndens ordförande får delta i 
World Cities Culture Summit i Amsterdam 2025, och att 
kulturförvaltningen bekostar resan. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/668-1 (Godkänd - R 1) Kulturnämndens 
deltagande i World Cities Culture Forum, Amsterdam 2025 
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§ 19 
Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 (KS 2025/145)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/629 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad har tagit fram ett förslag på kemikalieplan för 
perioden 2025-2031, som svarar mot målet ”Ett giftfritt Stockholm” 
i stadens miljöprogram. Kemikalieplanen beskriver vad stadens 
olika aktörer behöver göra för att målet ska uppnås.  
  
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet anser att det är viktigt att 
stadens ramavtal och inköpssystem är utformade så att det är lätt att 
göra rätt val. Om produkter som innehåller utfasningsämnen eller 
prioriterade riskminskningsämnen förekommer i avtal anslutna till 
inköpssystemet bör de vara tydligt uppmärkta. 
  
Eftersom vägledningen för hållbara arbetsplatser inte presenteras 
tillsammans med remissunderlaget kan förvaltningarna inte bedöma 
åtgärden 7.5 Genomföra och följa upp åtgärder enligt 
vägledningarna för hållbara arbetsplatser under rubriken Särskilda 
grupper. Förvaltningarna anser att det är otydligt att förvaltningarna 
å ena sidan ska genomföra åtgärderna, och att de å andra sidan 
benämns som en vägledning. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) lämnar 
följande särskilda uttalande: 
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Vi välkomnar att staden tar fram en ny kemikalieplan för åren 
2025-2031. Vi vill dock fokusera på Stockholms stads 
hantering av PFAS, dessa så kallade "evighetskemikalier" är 
extremt svåra att bryta ner och utgör ett stort hot mot både 
miljö och folkhälsa. Trots att den föreslagna planen har satt 
upp målet att minska användningen och spridningen av dessa 
ämnen, ser vi inte tillräckligt tydliga åtgärder eller 
prioriteringar för att nå detta mål. 
  
PFAS har under åren använts i allt från impregnering av 
textilier och kokkärl till släckskum vid brandövningar. 
Forskning visar att flera av dessa ämnen är 
cancerframkallande, reproduktionsstörande och skadar både 
djur och människor. Dessutom sprids PFAS lätt i miljön och 
ackumuleras i både vatten och mark, där de kan stanna kvar 
under mycket lång tid. Att städa upp efter dessa utsläpp är 
inte bara tekniskt komplicerat utan också enormt kostsamt för 
staden. 
  
Trots de uppenbara farorna ser vi hur PFAS fortsätter att 
spridas inom Stockholms stad, bland annat genom dagvatten 
och avloppsvatten. Våra partier anser att staden måste ta ett 
mycket större ansvar för att fasa ut dessa ämnen och minska 
deras spridning. Enligt stadens egen kemikalieplan ska 
upphandlingar och inköp vara fria från PFAS och liknande 
ämnen, men uppföljningen och genomförandet av detta mål 
anser vi har varit otillräckligt. 
  
Vi vill se skärpt tillsyn och kontroll av verksamheter som 
riskerar att släppa ut PFAS i miljön, inklusive identifiering av 
de största utsläppskällorna. Vi ser även behovet av skarpare 
riktlinjer och krav vid upphandling av varor och tjänster med 
tydligt fokus på att eliminera PFAS. Det behövs även 
särskilda satsningar på att rena vatten och jord från PFAS, 
med hjälp av den ny och innovativ teknik och i samarbete 
med forskare och miljöexperter. 
  
Av praktiska skäl och för att kunna hålla information aktuell 
avser förvaltningen placera en stor del av det handfasta 
innehållet i planen utanför det beslutade dokumentet. Det är 
lätt att förstå de fördelar med snabba ändringsprocesser och 
kortade beslutsvägar som förvaltningen eftersträvar men 
ledtider för politiska beslut finns för att möjliggöra 
granskning och ge legitimitet. Vi vill därför understryka 
vikten av att nämnden alltid är informerad om vad som görs i 
dess namn och att alla beslut eller avvägningar av politisk 
karaktär alltid föredras i nämnden. 
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Liberalerna prioriterar att alla stockholmare ska ha rätten till 
en giftfri miljö, detta är inte bara en fråga om folkhälsa, utan 
också om rättvisa och ansvar. De mest utsatta grupperna, 
såsom barn och kvinnor i barnafödande ålder, påverkas i 
högre grad av dessa ämnen. 
  
Vi uppmanar därför Stockholms stad att höja ambitionen sitt 
arbete för att eliminera PFAS från stadens verksamheter och 
miljö. 

 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/629-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 (KS 2025/145). Svar på remiss 
från kommunstyrelsen 

• KUL 2025/629-1 Följebrev Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031, KS 2025/145. Remisstid 2025-06-23 

• KUL 2025/629-1.1 Framställan - Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• KUL 2025/629-1.2 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• KUL 2025/629-1.3 Bilaga - Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031 

 
 

Sida 31 (43)



 
 
 

 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

§ 20 
Motion om att kartlägga förekomsten av homo- och 
transfobi i Stockholms stads verksamheter (KS 2025/442)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/701 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett kulturnämnden yttra sig över en motion 
av Jan Jönsson (L) om att kartlägga förekomsten av homo- och 
transfobi i Stockholms stads verksamheter.  
  
Kulturförvaltningen anser att det är viktigt att arbeta med att 
motverka homo- och transfobi i Stockholms stads verksamheter. Att 
inte utsättas för homo- och transfobi är en mänsklig rättighet. Att 
undanröja strukturer som verkar diskriminerande är en förutsättning 
för att säkra alla stockholmares rätt till kultur. 
  
Kulturförvaltningen anser att arbetet med att motverka homo- och 
transfobi bör kopplas till Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna (KS 2023/1159). Förvaltningen kommer att 
arbeta i enlighet med den handlingsplan för Lika rättigheter och 
möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet och könsuttryck 
(hbtqi) som ska tas fram enligt programmet för de mänskliga 
rättigheterna. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) och Jonas Naddebo 
(C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2 Att tillstyrka motionen 
3 Att vidare anföra följande 
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Förvaltningen menar på att framtagande av underlag och 
åtgärder för att motverka homo- och transfobi bör ske som en 
del i genomförandet av Stockholms stads nya program för 
mänskliga rättigheter och handlingsplanen för att motverka 
rasism. Som vi framfört tidigare fokuserar den typen av 
program ofta på information och kunskapshöjande insatser 
men vi har också velat betona vikten av att även fokusera på 
konkreta åtgärder och stöd riktade till personer som drabbas, 
t.ex. hur de ska kunna ta tillvara sina rättigheter. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) 
och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/701-2 (Godkänd - R 2) Motion om att kartlägga 
förekomsten av homo- och transfobi i Stockholms stads 
verksamheter. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

• KUL 2025/701-1.1 Motion om att kartlägga förekomsten av 
homo- och transfobi i Stockholms stads verksamheter 

• KUL 2025/701-1 Följebrev Motion om att kartlägga 
förekomsten av homo- och transfobi i Stockholms stads 
verksamheter, KS 2025/ 
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§ 21 
Motion om en ny kartläggning av antisemitism (KS 
2025/445)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/703 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar kulturförvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett kulturnämnden att yttra sig över en 
motion av Jan Jönsson (L) om en ny kartläggning av antisemitism i 
stadens skolor, förskolor och andra pedagogiska verksamheter.  
  
Jan Jönsson (L) menar att samhället har förändrats sedan den 
senaste kartläggningen 2021 och att det har rapporterats om en ökad 
antisemitism. Han föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar 
att en ny kartläggning genomförs och att en åtgärdsplan upprättas 
och implementeras. 
  
Kulturförvaltningen lyfts inte fram som ansvarig förvaltning i 
motionens förslag. Kulturförvaltningen har dock flera verksamheter 
som bedriver pedagogisk verksamhet. Förvaltningens mest 
omfattande pedagogiska verksamhet är Kulturskolan Stockholm. 
  
Kulturförvaltningen anser att framtagande av underlag och åtgärder 
för att motverka antisemitism och annan rasism bör ske som en del i 
genomförandet av Stockholms stads nya program för mänskliga 
rättigheter och handlingsplanen för att motverka rasism. Arbetet bör 
även ske som en integrerad del av kulturförvaltningens ordinarie 
verksamhetsutveckling. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2 Att tillstyrka motionen 
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3 Att vidare anföra följande 
  
Förvaltningen menar på att framtagande av underlag och 
åtgärder för att motverka antisemitism och andra typer av 
rasism bör ske som en del i genomförandet av Stockholms 
stads nya program för mänskliga rättigheter och 
handlingsplanen för att motverka rasism. Som vi framfört 
tidigare fokuserar den typen av program ofta på information 
och kunskapshöjande insatser men vi har också velat betona 
vikten av att även fokusera på konkreta åtgärder och stöd 
riktade till personer som drabbas, t.ex. hur de ska kunna ta 
tillvara sina rättigheter. 
  
Det är också anmärkningsvärt att antisemitism, afrofobi och 
hatbrott knappt ges något utrymme i programmet. Liberalerna 
har påtalat att antisemitismen skiljer sig från rasism och 
behöver adresseras specifikt. Likaså behöver ett program för 
de mänskliga rättigheterna, som tar sikte på att motverka all 
form av rasism, lyfta problematiken med hatbrott. Vad gäller 
hatbrott löper just afrosvenskar störst risk att utsättas och är 
överrepresenterade i fall med direkt våld. Stadens arbete mot 
hatbrott får inte bli en undanskymd del i ett övergripande 
styrdokument mot rasism. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi-Lindgren (KD) instämmer i förslag till 
beslut från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) 
och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/703-2 (Godkänd - R 1) Motion om en ny 
kartläggning av antisemitism. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 

• KUL 2025/703-1 Följebrev Motion om en ny kartläggning 
av antisemitism, KS 2025/445 
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• KUL 2025/703-1.1 Motion om en ny kartläggning av 
antisemitism 
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§ 22 
Motion om Stockholms stads stöd i återuppbyggnaden 
av Ukraina (KS 2025/348)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/702 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat remissen Motion om Stockholms 
stads stöd i återuppbyggnaden av Ukraina (KS 2025/348). 
Motionärerna Dennis Wedin (M), Jan Jönsson (L), Jonas Naddebo 
(C) och Nike Örbrink (KD) föreslår att staden ska aktivera ett 
vänortsavtal med Kiev. Vidare föreslår motionärer att staden bör 
inrätta en praxis för förvaltningar och bolag att regelbundet 
inventera, samla ihop och donera utrustning till återuppbyggandet 
av Ukraina. 
  
I lagen (2009:47) om utökade kommunala befogenheter finns vissa 
begränsade möjligheter för kommuner att ge internationellt bistånd. 
Kulturförvaltningen ser positivt på att staden engagerar sig i 
internationellt bistånd i enlighet med de förutsättningar som ges i 
lagen. Förvaltningen ser gärna att stadens internationella 
biståndsarbete omfattar fler länder än Ukraina. Förvaltningen har 
inga invändningar mot att staden ingår ett vänortsavtal med Kiev.  
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2 Att tillstyrka motionen 
3 Att vidare anföra följande 
  
Vi gläds åt förvaltningens positiva reaktion på vår motion och 
ser fram emot att majoriteten röstar för den i 
kommunstyrelsen och sedermera fullmäktige. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi-Lindgren (KD) instämmer i förslag till 
beslut från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) 
och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/702-2 (Godkänd - R 1) Motion om Stockholms 
stads stöd i återbyggnaden av Ukraina (KS 2025/348). Svar 
på remiss 

• KUL 2025/702-1.1 Motion om Stockholms stads stöd i 
återuppbyggnaden av Ukraina 

• KUL 2025/702-1 Remiss av Motion om Stockholms stads 
stöd i återuppbyggnaden av Ukraina, KS 2025/348 
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§ 23 
Motion om att införa Stockholmsprov i svenska, (KS 
2025/531)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/817 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har ombetts besvara en remiss av en motion från 
Jan Jönsson (L) om att införa Stockholmsprov i svenska, 
motsvarande det Stockholmsprov som finns i matematik. Syftet är 
att bättre följa upp elevernas läsförståelse och ge skolorna verktyg 
att stärka den. Ett sådant prov skulle enligt motionären ge 
information om avvikelser i förhållande till betyget i årskurs 9.  
  
Utifrån kulturnämndens ansvarsområden har kulturförvaltningen 
inga synpunkter på remissen. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) och Jonas Naddebo (C) 
föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. 
(M)  föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2 Att tillstyrka motionen 
3 Att vidare anföra följande 
  
En stor del av att bedriva opposition handlar om att formulera 
reservationsbudgetar, interpellationer, motioner och 
skrivelser. Det är oerhört viktigt att det i demokratier bedrivs 
aktiv opposition, som visar på alternativ till de styrande 
partiernas politik. 
  
En politisk opposition är således något av den representativa 
demokratins viktigaste beståndsdelar. Enligt kommunallagen 
4 kap. 19 § har varje ledamot i fullmäktige initiativrätt och får 
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väcka motioner, ett av de viktigaste verktygen för en 
opposition. 
  
Eftersom kulturnämndens verksamhet och förvaltningens 
arbete är så viktigt ville vi att Kulturnämnden remitterades 
motionen. Förvaltningens synpunkter är av stort intresse för 
oss. Syftet med Stockholmsprov är att grundskolorna ska få 
information om läsförståelsen hos tidigare elever som 
påbörjat gymnasiet, i syfte att kunna utveckla 
svenskundervisningen. Det rör i högsta grad kulturen att 
läsförståelsen hos elever, bland annat av avancerade litterära 
texter, får förutsättningar att stärkas.  

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) 
och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. 
(M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/817-2 (Godkänd - R 1) Motion om att införa 
Stockholmsprov i svenska, KS 2025/531. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 

• KUL 2025/817-1.1 Motion om att införa Stockholmsprov i 
svenska 

• KUL 2025/817-1 Följebrev Motion om att införa 
Stockholmsprov i svenska, KS 2025/531 
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§ 24 
Motion om att skapa fler platser för föreningar och lokala 
entreprenörer i Stockholms stad (KS 2025/432)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2025/914 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har ombetts att svara på en remiss av en motion av 
Jan Jönsson och Christina Tufvesson (båda L). Motionärerna 
skriver att mötesplatser för föreningar och lokala entreprenörer är 
en viktig del av en levande stad. Vidare skriver de att särskilt i våra 
ytterstadsområden finns det ett stort engagemang och samtidigt en 
brist på lokaler. De föreslår därför att staden ska verka för att 
tillskapa flera lokaler och att arbetsmarknadsförvaltningen 
tillsammans med privata aktörer ska utreda möjligheten att skapa 
prisvärda och tillgängliga lokaler i ytterstaden.  
  
Kulturförvaltningen delar motionärernas syn på att det finns ett stort 
och engagerat föreningsliv i staden. Kulturnämnden beviljade inför 
2025 verksamhetsstöd till 28 samlingslokaler varav drygt hälften 
ligger i ytterstaden. I dessa lokaler erbjuds prisvärda och 
tillgängliga lokaler. Samlingslokalerna drivs av paraplyföreningar 
bestående av personer och föreningar från lokalsamhället. Det finns 
således en rad samlingslokaler i ytterstaden som kan möta 
föreningslivets engagemang. Kulturförvaltningen arbetar för att 
stärka dessa organisationer genom utbildningar, coaching och 
fördelning av investeringsstöd för uppgradering av lokaler och 
teknik. Staden växer och så även behoven av lokaler att verka i. 
Förvaltningen deltar i två processer med syfte att starta upp nya 
samlingslokaler, dels i Hässelby Gård och dels i Slakthusområdet. 
 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) och Jonas Naddebo 
(C) föreslår (se beslutet). 
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2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2 Att tillstyrka motionen 
3 Att vidare anföra följande 
  
Vi gläds åt förvaltningens positiva gensvar på vår motion och 
ser fram emot att majoriteten tillstyrker den när motionen når 
kommunstyrelsen och sedermera fullmäktige. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Emelie Wassermann (SD) 
och Jonas Naddebo (C). 
  

Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KUL 2025/914-2 (Godkänd - R 1) Motion om att skapa fler 
platser för föreningar och lokala entreprenörer i Stockholms 
stad, KS 2025/432. Svar på remiss 

• KUL 2025/914-1 Följebrev Motion om att skapa fler platser 
för föreningar och lokala entreprenörer i Stockholms stad, 
KS 2025/ 

• KUL 2025/914-1.1 Motion om att skapa fler platser för 
föreningar och lokala entreprenörer i Stockholms stad 
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§ 25 
Information och övriga frågor  
Maria Jansén informerade nämnden om kulturförvaltningens 
program under Järvaveckan. 
  
Eva Stenstam informerade nämnden om regeringens förslag om ett 
fritidskort för barn och unga. 
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